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A LA MESA DEL PARLAMENT 

Enric Barcena Roig, diputat; David Cid Colomer, portaveu del Grup Parlamenta 
ri d'En Comú Podem, d'acord amb el que estableixen els articles 167 i 168 del 
Reglament del Parlament, presenten la Proposta de resolució sobre la de 
puradora i els regadius a Man.resa, per tal que sigL¡i substanciada davant 
la Comissió d'Acció Climàtica, amb el text següent: 

Exposició de motius 

Per aquests motius, el Grup· Parlamentari d'En Comú Podem present-a la se 
güent: 

.· La depuradora de Manresa és una infraestructura bàsicaen el context de la 
gestió hídrica del territori del Bage_s, ja que proporciona una mitjana anual de 

. . 

-S,5 hectòrnetres cúbics d'aigua neta al riu Cardener, que és- un dels afluents 
importants del riu Llobregat. 

ICL-lberpotash, l'empresa encarregada de la gestió de les mines del Bages, ha 
sol·licitat al departament de Territori i Sostenibilitat l'autorització. per disposar 
de 6,86. hectòrnetres ¿úbics anuals d'aquesta aigua, representant el 80% del 
total que surt de les instal·lacions de la depuradora. Aquesta aigua està desti 
nada exclusivament a l'ús privat de la planta de sal que l'empresa té a Súria, 
totalitzant uns 200 litres per segon; generant confrovèrsia i preocupació ambi 
ental 

Aquesta proposta ha tingut l'oposició per part d'entitats ecologistes, que la 
consideren un "despropòsit ambiental". L'ús intensiu d'aigua per part d'ICL 
lberpotash deixaria el riu en una situació precària, ja que reduiria el cabal dis 
ponible i podria afectar negativament l'ecosistema aquàtic. A niés, els ecolo 
gistes expressen preocupació pel fet que aquesta acció no té en compte la sos 
tenibilitat a llarg termini dels recursos hídrics i pot deteriorar encara més la 
qualitat del riu Llobregat, que ja es troba en una condició preocupant en 
aquest tram. 

En resum, aquesta proposta ha generat un intens debat entre els defensors 
dels interessos empresarials i els ecologistes preocupats per la preservació 
dels ecosistemes aquàtics loéals. 
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La decisió final recaurà en l'Autoritat Catalana de l'Aigua (ACA), que haurà de 
valorar els diferents factors ambientals, socials i econòmics abans, de. pronun- 
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ciar-se sobre la concessió sol·licitada. 

Aquesta proposta de derivació d'aigua de la depuradora de Manresa també 
sorgeix en un context territorial marcat per la preocupació per la disponibilitat 
d'aigua. Manresa, envoltada per una zona de regadiu, ara es veu afectada per 
la sequera que està posant èn periii aquest recurs bàsic. 

Els agricultors de la zona han manifestat la preocupació creixent a causa de la 
manca d'aigua. Estan operant en els límits de la seva capacitat a causa de la 
manca d'aigua i viuen en una situació d'incertesa extrema. S'han referit a la 
seva percepció d'estar al final de la cua en termes d'accés als recursos hídrics 
disponibles. 

A més, les queixes sobre la gestió de l'aigua per part de les administracions 
són comunes, amb molts. agricultors assenyalant la manca d'informació clara i 
coherència en les polítiques relacionades amb l'ús de l'aigua. Davant de la si 
tuació de: sequera prolongada i la possibilitat que les restriccions s'intensifi 
quin fins al punt de l'emergència, hi ha la preocupació addicional que molts 
d'ells hagin de tancar les seves explotacions si no es troben solucions viables. 
Això posa de manifest la fragilitat de la situació actual i la necessitat de trobar 
solucions sostenibles i equitatives per a la gestió dels recursos hídrics del Ba- 

' ges. 

Proposta de resolució 

El Parlament de Catalunya insta el Govern a: 
. . 

l> Aturar tota tramitació i tota nova concessió d'explotació de recursos hídrics 
industrials no agrícoles a la comarca del Bages fins que no es normalitzi la si 
tuació d'aigua o s'acabi la sequera. 

2.- Dissenyar un pla d'actuació amb els agricultors de l'horta de Manresa i en 
torns destinat a garantir i fer viables els cultius a la situació de sequera actual, 

. contemplant mesures de suport per a l'adaptació al context d'emergència cli 
màtica. 

Model: 250 Proposta de resolucló 



~ . · ... 

11m 
Ill! 

PARLAMENT DE CATALUNYA 

Grup Parlamentari d'En Comú Podem 

Palau del Parlament, 26 de gener de 2024 

PARLAMENT ITTffi S e e r e t a r i a 
DE CATALUNYA W};j G en e r a l 
REGISTRE GENERAL 

l S 6EN. 2024 
' 11.LOJ...J-J. ENTRADA NUM .. 

N. T .' : 113 

-·----~--·-----~ 

l· 

Enric Barcena Roig 
Diputat del GP ECP 

David Cid Colomer 
P~rtaveu del ·ep ECP 

ÀREA DE REGISTRE DE SECRETARIA GENERAL 
Registrat per mitjà de correu electrònic de conformitat 

amb els Acords de la Mesa del Parlament · 
del 26 de maig de 2020 (BOPC 616, 05.06.2020), 

del 15 de setembre de 2020 (BOPC 681, 17.09.2020), 
del 19 d'octubre del 2020 (BOPC 707, 19.10.2020) 
i del 27 d'octubre del 2020 (BOPC 715, 28.10.2020) 

Model: 250 Proposta de resoiució 
3 




